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本院成員於第四十七屆國際發明展奪得銅獎 
College Members Won Bronze Award in 47th International Exhibition of Inventions of Geneva 

本院成員計算機科學與工程學系梁廣錫教授及本院成員兼校友

化學病理學系鄧亮生教授 (91/醫學)領導的研究「單細胞群基因

表達生物標誌物：新興的常規血液檢測」在 2019 年 4 月 10

至 14 日假瑞士日內瓦舉行的「第四十七屆國際發明展」中奪

得銅獎。 

College member, Professor Leung Kwong-sak of Department 
of Computer Science and Engineering, and College member 
and alumnus, Professor Nelson L S Tang (91/MED) of  
Department of Chemical Pathology, led a research project on 
“Single Cell Population Gene Expression Biomarkers: As 
Emerging Routine Blood Tests” and won the bronze award 
in The 47

th
  International Exhibition of Inventions of Geneva 

held in Geneva, Switzerland from 10 to 14 April 2019. 

教職員著作出版資助計劃 
Staff Publication Scheme 

本院教職員著作出版資助計劃現正公開接受申請。本計劃旨於鼓勵本院教職員積極從事研究及著述，並將研究成果或

作品出版，從而提高教職員在其本身專業及學術界的地位，及令作品能夠獲得適當的評價及認同。本計劃全年均接受

申請。歡迎本院教職員於本院網頁下載計劃詳情及申請表格。查詢請致電 3943 8654 與本院高級書院發展主任陸敏兒

女士聯絡。 

The College Staff Publication Scheme is now open for submission. The main purpose of the scheme is to encourage 
the staff of United College to actively participate in research activities and to publish their findings. It is hoped that 
such publication will enhance the staff’s professional and academic standing with recognition. Applications are  
welcome all year round. All College staff are welcome to download application form and guidelines of the scheme 
from the College webpage. For enquiries, please contact Ms Amy Luk, Senior College Development Officer at  
3943 8654 

本院學生奪得第三屆《策掂——傑出政策人大賽》比賽冠軍 

College Student Won the Champion of the 3rd ‘Caak Dim - Outstanding Policy Maker Challenge’ 

本院中醫學院四年級生周艷秀同學及隊友奪得第三屆《策

掂——傑出政策人大賽》比賽冠軍，他們以「探討如何借

助中醫專業紓緩公共醫療體系的壓力」為題，建議將目前

十八間分布港九新界各區的中醫教研中心改為公營，開設

中醫院及成立中醫藥管理局，將中醫納入公營醫療系統，

為市民提供適切的中醫服務。 

College student, Miss Clementine Chow and her 
teammates (BCME/Year 4) won the Champion of the 3

rd
 

‘Caak Dim - Outstanding Policy Maker Challenge’.  
In their policy proposals titled ‘How to use Chinese 
medicine to complement and alleviate the pressure of 
the public healthcare system’, they suggested that the 
18 community-based Chinese Medicine Centres for 
Training and Research (CMCTRs) which are providing 
Chinese medicine outpatient services should receive 
public funding on a par with that for western medicine 
services; and in the long run a public-funded Chinese 
medicine hospital and a dedicated Chinese Medicine 
Authority for the management of service provision, 
overall policy planning and development of Chinese 
medicine should be established. 

左起：謝智勇、梁煒琦、周艷秀、王淑芬及陳皓天 

From left: Vincent Tse, Theresa Leung, Clementine Chow, Sharon Wong and 
Rico Chan. 



國際會議津貼計劃報告 
Report on International Conference Grant Scheme 

於 2018 至 2019 年度聯合書院國際會議津貼計劃的最後一輪撥款中，書院資助了十位教職員出席國際學術會議，詳情

如下： 

In the final round allocation of the College International Conference Grant Scheme 2018-2019, the College granted 
subsidies for ten staff members to attend international conferences as follows: 

教職員 

Staff Member 

學系 / 學院 

Department / School 

會議日期 

Date of 
Conference 

會議地點 

Venue of  
Conference 

會議名稱 

Name of Conference 

陳宗誠教授

Professor Chan 
Chung Shing 

地理與資源管理學系

Department of Geography and 
Resource Management 

20-22/4/2019 
台灣台北 

Taipei, Taiwan 

第二屆全球特定興趣旅遊與款待業會議 

The 2nd Global Congress of Special Interest 
Tourism and Hospitality (GloSITH)  
Conference 

張志強教授

Professor Peter 
C K Cheung 

生命科學學院 

School of Life Sciences 

30/9 - 
2/10/2019 

德國柏林 

Berlin, Germany 

第二屆傳統醫學，植物化學和藥用植物國際

會議 

2nd International Conference on Traditional 
Medicine, Phytochemistry, and Medicinal 
Plants 

馮應謙教授

Professor  
Anthony Y H 
Fung 

新聞與傳播學院 

School of Journalism and  
Communication 

24-28/5/2019 
美國華盛頓 

Washington, USA 

第 69 屆國際傳播學會會議 

69th Annual International Communication 
Association Conference 

林靜雯教授

Professor Lam 
Ching Man 

社會工作學系 

Department of Social Work 
22-26/7/2019 

英國約克郡 

York, UK 

健康及精神健康社會工作國際會議 

International Conference on Social Work in 
Health and Mental Health 

薛慧萍教授

Professor Cindy 
H P Sit 

體育運動科學系 

Department of Sports Science 
and Physical Education 

14-18/6/2019 

美國夏洛茨維爾市 

Charlotteville, 
USA 

第二十二屆國際適應體育學會研究會 

The 22nd International Symposium of 
Adapted Physical Activity 2019 
(ISAPA2019) 

孫耀東教授

Professor Suen 
Yiu-tung 

性別研究課程 

Gender Studies Programme 
20-23/8/2019 

英國曼徹斯特 

Manchester, UK 

第十四屆歐洲社會學年會：歐洲內外：界

限、障礙及歸屬感 

14th Conference of the European  
Sociological Association ‘Europe and  
Beyond: Boundaries, Barriers and  
Belonging’ 

孫耀東教授

Professor Suen 
Yiu-tung 

性別研究課程 

Gender Studies Programme 
13-14/6/2019 

英國布萊頓

Brighton, UK 

「在酷兒時代的同性戀」會議   

‘Gayness on Queer Times’ Conference, 

University of Brighton 

杜健華教授

Professor To 
Kin Wah 

藥劑學院 

School of Pharmacy 
30/3 - 3/4/2019 

美國亞特蘭大 

Atlanta, USA 

美國癌症研究協會 2019 年會 

American Association for Cancer Research 
(AACR) Annual Meeting 2019 

曾淑瑩教授

Professor Faye 
S Y Tsang 

生命科學學院 

School of Life Sciences 
26-29/6/2019 

美國洛杉磯 

Los Angeles, USA 

國際幹細胞研究學會年會 

International Society for Stem Cell  
Research Annual Meeting 

王琪女士 

Ms Wang Qi 

雅禮中國語文研習所 

Yale-China Chinese Language 
Centre 

15-16/7/2019 

瑞典斯德哥爾摩 

Stockholm,  
Sweden 

第二十一屆語言教學法國際會議 

21th International Conference on  
Communicative Methodology in Language 
Teaching and Learning 

王香生教授

Professor  
Stephen H S 
Wong 

體育運動科學系 

Department of Sports Science 
and Physical Education 

28/5 - 1/6/2019 
美國奧蘭多 

Orlando, USA 

第六十六屆美國運動醫學年會 

66th Annual Meeting of American College of 
Sports Medicine (ACSM) 
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校友講座第二十七講  
Alumni Talk—27th Talk 

為增進同學與校友間的聯繫，由 2005 年起，書院與書院校友會

合辦一系列的「聯合書院校友講座」，邀請在社會上各行各業有

卓越成就的校友與在校的師弟師妹們分享他們在事業上、人生旅

途上的各種經歷與體會。校友講座以高桌晚宴形式舉行，讓聯合

同學在輕鬆的環境下與主講校友嘉賓交流認識。 

From 2005, the College and the Alumni Association have jointly 
organised a series of alumni talks for students. Distinguished 
alumni from all walks of life are invited to share with fellow 
students on their career and life experiences. The Alumni Talk is 
organised in the format of high table dinner, providing students 
and alumni a relaxing atmosphere for learning and 
communication.  

本院成員獲選為2019美國工業與應用數學學會會士 
College Member Honoured as 2019 Class of Society of Industrial and Applied Mathematics Fellow 
本院成員數學系系主任、卓敏數學講座教授鄒軍教授，剛獲美國工業

與應用數學學會 (Society for Industrial and Applied Mathematics，

簡稱 SIAM)選為 2019 會士，以表揚他「在偏微分方程正和反問題的

數值方法及其分析」領域所作出的重大貢獻。SIAM 雲集全球應用數

學界的精英，其頒受之會士榮銜為應用數學及計算科學界別中其中一

項最高榮譽。鄒教授更是 2019 年兩位來自非歐美國家的 SIAM 2019

會士中其中之一。 

College member, Professor Zou Jun, Chairman of Department of 
Mathematics and Choh-Ming Li Professor of Mathematics at The 
Chinese University of Hong Kong (CUHK), has been honoured by 
the Society of Industrial and Applied Mathematics (SIAM) in the  
United States as a Fellow of the 2019 Class. Gathering the elites of 
applied mathematics who have made outstanding achievements and 
significant contributions to the disciplines from around the world, the 
SIAM Fellow Program is one of the most prestigious honours in the 
area of applied mathematics and computational science. Professor 
Zou was awarded in recognition of his “contributions to numerical 
methods and analyses of direct and inverse problems of partial  
differential equations.”  He is one of two newly elected SIAM Fellows 
in 2019 from non-US and non-European countries. 

主講嘉賓聯合書院校董資深大律師王鳴峰博士。 

The guest speaker, Dr William M F Wong, Senior Counsel and Trustee 
of United College.  

學術研討會贊助計劃報告 
Report on Conference Sponsorship Scheme 

於 2018 至 2019 年度聯合書院學術研討會贊助計劃的最後一輪撥款中，書院贊助了三個學系舉辦學術研討會，詳情如下： 

In the final round allocation of the United College Conference Sponsorship Scheme 2018-2019, the College  
sponsored three department to organise conferences as follows: 

學系 / 課程 

Department / Programme 

教職員 

Staff Member 

會議日期 

Date of  
Conference 

會議名稱 

Name of Conference 

歷史系 
Department of History 

卜永堅教授 
Professor Puk Wing-kin 

23-24/4/2020 
「記憶．紀念：公眾歷史與文物保育」國際學術會議 
Memories and Monuments: Public History and  
Heritage Studies: An International Conference 

數學系 
Department of Mathematics 

鄒軍教授 
Professor Zou Jun 

2-6/12/2019 
2019 年區域分解方法國際研討會 
26th International Conference on Domain  
Decomposition Methods 

地理與資源管理學系 
Department of Geography and 
Resource Management 

徐袁教授 
Professor Xu Yuan 

27-28/4/2020 二氧化碳排放源與儲存地的全球匹配 
Global Matching of CO2 Sources and Storage Sites 
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